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Predseda komisie otvoril zasadnutie a hneď prešiel k bodu 4. Navrhovali sme riaditeľov 
príspevkových organizácií (PO), p. Babincovú a p. Zdráhala, nakoniec sa od toho upustilo 
a navrhla sa p. Rusnáková a p. Karika, ktorí majú záujem stať sa členom Komisie kultúry 
a cestovného ruchu pri Mestskom zastupiteľstve v Ružomberku. 
 

Uznesenie č. 12  
Členovia komisie odporúčajú schváliť nových členov komisie 
ZA: 5 
Proti: 0 

 
 

Názov komisie 
Komisia pre kultúru a cestovný ruch (CR)                                                                   
pri Mestskom zastupiteľstve v Ružomberku 

Zápisnica a uznesenia z rokovania komisie  

Dátum 16.4.2025 

Hodina 14:00 

Miesto Malá zasadačka 

Prítomní 
M. Hromada, M. Šlávka,  I. Littva ,  P. Sieklik, T. Štreit, V. Macko, J. Ondrík, 
L. Stanová – tajomníčka komisie 
ospravedlnení:  P. Bačkor, Z. Gažíková, M. Stančoková, R. Molda 

Hostia 
M. Parobek, vedúci odd. kultúry, marketingu, CR a športu MsÚ (KMCRaŠ), 
Tatiana Babincová, riaditeľ ka Mestskej knižnice (MsK), Ivan Hrčka (hlavný 
architekt – Útvar hlavného architekta mesta Ružomberok) 

Program: 

1. Otvorenie rokovania  

2. Pomník padlým čs. vojakom v Ružomberku a okolí – Námestie A. Hlinku 

3. 
Cestou dreva – nový mobiliár vo Vlkolínci (oba materiály predkladá I. 
Hrčka, ÚHA) 

4. Návrh nových členov do Komisie pre kultúru a CR 

5. Rôzne 

6 Záver 

http://www.ruzomberok.sk/
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Bod č. 2 Pomník padlým československým vojakom v Ružomberku 
 

M. Parobek uviedol, že mesto Ružomberok dostalo návrh postaviť Pomník padlým čs. 
vojakom v Ružomberku a okolí na Námestí slobody. Prezentoval dve alternatívy, buď 
samostatný pomník, alebo tabule na existujúcom Súsoší slobody. 
I. Hrčka hovoril o vízii Hája slobody, solitérne postavené pomníky, 19 miest už takýto 
pamätník má. Spoločný projekt českého a slovenského Ministerstva obrany, Čs. obce 
legionárskej a Nadácie M. R. Štefánika. Unifikovaný pomník, kde sa dopĺňajú len mená, v RK 
sú napísaní tí, ktorí zomreli v Ružomberku (občania RK a z okolia aj vojaci z lazaretu). 
Dôležité je si odsúhlasiť umiestnenie v rámci lokality Námestia slobody v navrhovanej 
podobe aj v obsahovej súvislosti. Pamätnú tabuľu k roku 1968 vôbec nemáme 
zdokumentovanú v našom meste – otázka do budúcna na ďalší pamätník v tejto lokalite. 
Diskusia: 
J. Ondrík poznamenal, že keď je to po obsahovej stránke vysvetlené, je to v poriadku, 
V rámci umiestnenia, to je otázka na inú komisiu – architektúry a urbanizmu. 
M. Hromada by chcel vedieť, čo sa celkovo plánuje s Námestím slobody, lebo je to 
koncepčne nešťastne riešené.  
I. Hrčka uviedol, že sa tam neplánuje nový Územný plán zóny, lebo centrálna mestská zóna 
tam končí. Je tam nešťastná deformácia terénu aj budova kaviarne, ktorá je postavená 
v strede. Zatiaľ sa nejde riešiť unifikácia námestia, kým sa nevyriešia právne vzťahy 
majiteľov. Centrálna mestská zóna bude v budúcnosti pokračovať po ul. Madačovej a potom 
Námestie slobody v podobe terénnych úprav. Chodník na Nám. slobody bude riešiť mesto 
v rámci úprav, krajové obrubníky, zámková dlažba, vytvorilo by to alej medzi stromami. 
T. Štreit navrhol spropagovať túto aktivitu, aby ľudia vedeli, čo sa tam bude osádzať. 
M. Parobek – mesto urobí parkové úpravy a základ na pomník, ktorý dodá Nadácia M. R. 
Štefánika. Navrhuje tam umiestniť aj informačnú tabuľu s vysvetlením obsahu a dôvodov.  
I. Hrčka - na otvorenie prídu česká aj slovenská strana, osádzanie by sme chceli na október, 
aby to k 11. 11. 2025 bolo pripravené. 
 

Uznesenie č. 13 
Schvaľuje predložené návrhy na osadenie Pomníka čs. vojakom v Ružomberku. 
ZA: 5 
PROTI: 0 
 
Bod č. 3 Projekt Cestou dreva – nový mobiliár vo Vlkolínci 
 

Projekt Interreg Cestou dreva obsahuje aj nový mobiliár a imobiliár vo Vlkolínci. Ide o nové 
lampy verejného osvetlenia, smetné koše, lavičky, cyklo stojany, informačné tabule, 
navigačný systém, úradnú tabuľu. Cieľom je zjednotenie prvkov a aby fungoval informačný a 
navigačný systém a odbremenili sa reklamné tabule, ktoré tvoria reklamný smog. 

http://www.ruzomberok.sk/
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Pôvodný manuál p. Šrankota a p. Kendera prerokovali s Pamiatkovým úradom (KPÚ), kde sú 
prvky, typy a umiestnenia. I. Hrčka spracoval návrh ako autor k projektu Interreg SK – PL 
s partnerským mestom Wisla. 
Jednotný dizajn mobiliáru, smetné koše lavičky, cyklo stojany sú zjednotené povrchové 
úpravy  minimalistická typológia. Vymieňajú sa stĺpy verejného osvetlenia, drevený stĺp 
s mapou so zvonovým krytom, regulácia umiestnenia reklamných tabúľ. 
Celá koncepcia je, že  pri vstupe na Vlkolínec zo všetkých smerov – od Trlenskej doliny pri 
pokladni, po tzv. Kráľovskej ceste spoza kostola, od Malina Brda budú umiestnené tabule s 
mapkou, kde sú vyznačené expozície a prevádzky, ktoré stoja za návštevu v jednotnom 
grafickom manuáli. Smerovník bude na všetkých koncoch aj v strede osady. 
Zámer: odstrániť vývesku, odstrániť vitrínu, kde sú informácie, na stenu budovy reštaurácie. 
Výmena lavičiek so smetným košom v strede aj na ďalších miestach osady 
Budú lavičky aj s operadlami? P. Uhrinčíková z KPÚ, pracovisko RK, to musí odsúhlasiť. Na 
presné umiestnenie prizvú p. Uhrinčíkovú. Všetky prvky sú demontovateľné, stĺp osvetlenia 
bude z agátového dreva nie je priamo v zemi, nemal by odhnívať – životnosť cca 15 rokov.  
T. Štreit poznamenal, či je potrebné odstrániť aj tabuľu v strede osady, na ktorú si domáci 
už zvykli. 
I. Hrčka poznamenal, že budú mať ďalšie informačné tabule pri vstupoch do dediny, ako aj 
úradnú tabuľu na stene obchodu. 
J. Ondrík doplnil, že koncepcia obnovy Vlkolínca by mala tvoriť diskusiu, ako zabezpečiť 
zachovanie a život, ktorý sa deje dnes v porovnaní s minulosťou – hľadanie kompromisných 
riešení a vytvorenie priaznivého súžitia domácich a návštevníkov, pri zachovaní súkromia. 
M. Parobek informoval, že už bolo VO na dodávateľa a realizácia investície by sa mala začať 
v máji a potom pokračovať až na jeseň (nie v hlavnej sezóne) – žiadosť z PS Vlkolínec. 
 

Diskusia: 
M. Parobek - v územnom pláne je štrkový povrch cesty, ktorý sa bude opravovať až po 
vybudovaní novej čističky odpadových vôd (ČOV) a verejných WC, oprave kanalizácie 
a napojení všetkých účastníkov aj osadení nového mobiliáru – aby sa nekopalo viackrát. 
Teraz sa rieši prívod vody a elektriny (výkopové práce) po výkopoch sa budú robiť cestné 
úpravy v rámci prípravy na uvedené investičné akcie.  
Predstavil aj nový dizajn manuál pre Vlkolínec, kde sa zjednotia všetky vizuály. 
J. Ondrík poznamenal, že táto lokalita si zaslúži obnovenie, hovoril o umiestneniach tabúľ, 
upozornil na reklamný smog pred prevádzkami aj na iných miestach v osade. 
K. Legerská sa opýtala, čo bude na smerovníkoch? 
J.  Ondrík povedal, že tam bude všetko - expozície, obchod, reštaurácia aj kaviareň, 
mesto RK a Pracovná skupina (PS) Vlkolínec budú o tom rozhodovať. 
I. Hrčka sa pýtal, či budú umiestnené aj QR kódy – s informáciami o Vlkolínci. 
M. Parobek uviedol, že  mali zámer umiestniť QR kódy na nového audio sprievodcu po 
expozíciách vo Vlkolínci, ale narazili na nesúhlas KPÚ.  

http://www.ruzomberok.sk/
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Chystajú sa nové expozície v sýpke (poľnohospodárstva – pestovanie plodín, chov zvierat, 
spracovanie plodín a výroba potravín, ich uskladnenie) a inovovať sa bude aj expozícia v 
Dome UNESCO, kde pribudnú 4 nové panely s rôznymi informáciami o osade (história, 
architektúra, krajina – terasovité políčka, ľudia a osobnosti, zápis do Zoznamu svetového 
dedičstva UNESCO...). 
J. Ondrík upozornil, že lavičky rozmiestnené po dedine (napr. pri starom rezervoári sa 
vybudovalo sedenie, ktoré časom zhnilo a ľudia začali zbíjať dosky a kladú si ich, ako príde) 
treba nahradiť novým mobiliárom, ktorý bude jednotný. OZ Vlkolínec má zámer odkúpiť 
podiel pozemku na tom mieste, kde by sa dalo zurbanizovať, oddeliť oplôtkom a urobiť 
nanovo sedenie. 
T. Štreit upozornil, že bolo by dobré zamerať sa aj na krajinu, nielen riešiť vnútro dediny. 
 
Uznesenie č. 14 
V rámci projektu Cestou dreva, členovia komisie odporúčajú umiestniť lavičky v dedine 
kombinovane s operadlami, aj bez nich - podľa plánu projektu a po konzultácii s KPU. 
ZA: 5 
PROTI: 0 
 
Bod č. 5 Rôzne 
M. Parobek informoval o Kooperačnom projekte Vlkolínec – Čičmany. 
J. Ondrík pozval všetkých na Veľkonočný výstup na Sidorovo (20. 4. 2025). 
Bodom č. 5 sme následne ukončili rokovanie Komisie. 
 
 
 
Dňa 16. 4. 2025 zápisnicu spracovala:   

    
Mgr. Lucia Stanová – tajomníčka komisie           

 
 
 
 
 

Dňa 16. 4. 2025 so zápisom súhlasí:   
     

Mgr. Martin Hromada, PhD. – predseda komisie                           
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